
Referat fra møte i adm.gr 14. desember 2022 
 
Sted: Teams, kl 12.00-13.10 
 
Til stede:  
Ola Jacob Toftedal, Hol kommune 
Reidun Aaker, Ål kommune 
Svein Furuhaug, Ål kommune 
Anders Halland, Nesbyen kommune 
Hans Ole Wærsted, Krødsherad kommune 
Tonje Rundbråten, Viken fylkeskommune 
Elin M. Blixhavn, vannområdekoordinator (referent) 
 
Forfall:  
Ola K. Frogner, Hemsedal kommune 
Anna Arneberg, Modum kommune 
Kjell Erik Østdahl, Flå kommune 
Svein Eide, Gol kommune 

 
 
Agenda 

  - nytt om regionale vannforvaltningsplaner  
  - overvåkningsresultater 2022 + oppfølging (ordet fritt) 
  - ferdigstilte prosjekter i 2022 
  - orientering om budsjett 2023 
  - planer for 2023 
  - eventuelt 

 
Reviderte vannforvaltningsplaner 
Vannområdekoordinator informerte om at de reviderte, regionale vannforvaltningsplanene ble 
godkjent av departementene 31. oktober i år. Noen endringer er gjort, vannforekomster i dårlig og 
svært dårlig tilstand pga avløp og/eller landbruk har fått utsatt frist for måloppnåelse til 2033. 
Snarumselva har fått utsatt frist for godt økologisk potensial til 2033, med åpning for tiltak som kan 
medføre krafttap. Ustedøla, Usteåne og Rukkedøla nedre har fått målsetning om godt økologisk 
potensial i inneværende planperiode, med tiltak som kan innebære krafttap. Ingen signaler om økte 
tilskudd til tiltak innen avløp og landbruk. Arbeidet med revisjon av gjødselvareforskriften er høyt 
prioritet i tiden som kommer. 
 
Overvåkning 2022 
Videre gikk vannområdekoordinator igjennom overvåkningsresultatene for 2022. To innsjøer er 
undersøkt, 24 stasjoner for vannkjemi, og 37 stasjoner for begroingsalger. 259.015,- er brukt på 
overvåkning i 2022. Fra statsforvalteren i Oslo og Viken får vi 200.000,- i tilskudd til overvåkning i år. 
 
Mange vannforekomster med «god» eller «svært god» økologisk tilstand. Holsfjorden (Hol), 
Strandafjorden (Ål), Mykingsjøen (Nesbyen), Skålsrudvatnet (Nesbyen) og Buvatnet (Nesbyen) 
kommer ut med «moderat» økologisk tilstand pga forhøyede nivåer av fosfor. Ellers enkelte bekker 
med forhøyede nivåer av fosfor og/eller nitrogen. Tre av 37 stasjoner for begroingsalger får 
«moderat» økologisk tilstand (Hol og Modum). 
 
I diskusjonen i etterkant av presentasjonen av overvåkningsresultatene ble det fremhevet viktigheten 
av de lange tidslinjene og systematisk tilnærming til problemkartlegging, opprydning og tiltak.  
 



Ferdigstilte prosjekter i 2022 
- Fiskeundersøkelse i Trøimsåne, rapport fra Norconsukt 
- Saksbehandlerseminar på Flå, 2. juni, 32 deltakere, 5 foredragsholdere, kostnad 42.620,35, hvorav 
40.000,- i støtte fra Viken fk 
- Veilederen for redusert avrenning fra grasdekt mark (notat utarbeidet av Nibio) har fått en grafisk 
formgiving av Camilla Billett. Kostnad 22.000,-, hvorav 20.000,- i støtte fra Viken fk 
- Vannområdekoordinator hadde en bindeleddsrolle i anbudsprosessen som ble ledet av 
Innkjøpskontoret. Eurofins vant anbudet. 
 
Budsjett 2023 

 
 
 
Planer for 2023 
Siste samlerapport for Hallingdalsovervåkninga var for 2015-2017. Vannområdekoordinator har tenkt 
å lage en ny samlerapport for 2018-2022. Det kom innspill på om ikke vannområdet heller kunne lage 
en samlerapport for hele tidsserien (fra 1999) for å kunne se mer helhetlig på trendene, som et 
grunnlag for tiltak og videreutvikling av overvåkningsprogram. Vannområdekoordinator skal arbeide 
videre med dette, og innhente pristilbud. 
Videre er det planlagt og budsjettert for å lage egne nettsider til vannområdet, etter litt uheldig 
erfaring med brå omlegging av designet der nettsiden nå ligger. 
Oppstartssamling for faggruppe økologi er planlagt i feb/mars. 
Vannområdet har søkt om 99.000,- i prosessmidler til et prosjekt for å videreutvikle 
begroingsalgeindeksen med inndeling også i høydelag (0-200 moh, 200-800 moh og over 800 moh), 
dette mangler i dag, og det kan synes som at indeksen gir kunstig høy score i vårt vannområde. 
 
Eventuelt 
Opptak fra den nasjonale vannmiljøkonferansen finnes her 
https://www.vannportalen.no/aktuelt/2022/pres/ . Mange spennende foredrag i fire paralleller.  
Etter kommunevalget planlegges en ny turné med informasjonsinnlegg på kommunestyremøter. 
 

https://www.vannportalen.no/aktuelt/2022/pres/

